
 

 



 

 

Editoriál 
Milí priatelia! 

 Zdraví vás nová šéfredaktorka  časopisu Vzlet, vychádzame 

troška oneskorene, ale predsa. Mali sme totiţ  technické a personálne 

problémy, ktoré sa nám ešte nepodarilo vyriešiť, ale usilovne na tom 

pracujeme. 

 Nájdete tu mnoţstvo horúcich tém, týkajúcich sa našich sval-

natých športovcov a príťaţlivých športovkýň, súťaţivých študentov, 

taktieţ vrelé slová našej milej pani riaditeľky. 

 Dozviete sa, ako sa darí našej prváckej „elite“, aké nečakané 

situácie zaţili študenti 2. a 3. ročníka na exkurziách v Čechách a Poľ-

sku. Prenesieme vás na  prehliadku vedeckých projektov a na noc vý-

skumníkov. Okrem článkov vás čaká osemsmerovka a výborné vtipy, 

ktoré pobavia. 

 Ďakujem všetkým, ktorí prispeli do časopisu, lebo vďaka vám 

vyšiel a ostatných prosím, aby taktieţ obohatili časopis svojimi myš-

lienkami.  

 

  S pozdravom 

     

    Juliana Cenkerová, šéfredaktorka 
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S akými očakávaniami ste vstu-

povali do nového školského ro-

ku? 
Na začiatku školského roku sa 

vţdy teším na nových ţiakov. 

Akí budú, ako rýchlo sa zakli-

matizujú, či zapadnú do atmo-

sféry školy. No pred začiat-

kom tohto školského roku sme 

riešili jeden dosť veľký prob-

lém – opravu strechy nad telo-

cvičňou, ktorá bola vyradená  

z prevádzky prakticky od kon-

ca mája. Keďţe jej oprava bo-

la veľmi náročná tak finančne, 

ako aj časovo, mojím veľkým 

očakávaním bolo, či sa všetko 

stihne do príchodu zimy, teda 

do konca novembra. Nakoniec 

sa to stihlo a teraz je uţ nie-

koľko týţdňov telocvičňa 

v plnej prevádzke. Ďalším 

veľkým očakávaním bolo, či 

nám prejde jeden veľký pro-

jekt s názvom Vzdelanie 

v našich rukách, ktorý sme 

podali ešte začiatkom marca. 

Preto nás veľmi potešilo, ţe sa 

to podarilo a nasledujúcich 18 

mesiacov ho budeme spoločne 

učitelia a ţiaci realizovať. 

 

Aké problémy vás momentál-

ne v škole trápia? 
Problémov je dosť. Moţno 

ihneď viditeľné sú tie, ktoré 

kaţdý vidí: nevábny stav fasá-

dy školy, neútulný vzhľad nie-

koľkých tried... No mňa tieto 

aţ tak netrápia. Skôr sa ťaţšie 

vyrovnávam so správaním sa 

niektorých ţiakov, ktorým sú 

cudzie základné princípy sluš-

nej komunikácie nielen so 

spoluţiakmi, ale aj s učiteľmi 

či inými zamestnancami ško-

ly. Neviem pochopiť, ţe istým 

ţiakom chýba motivácia učiť 

sa, hľadajú chyby vo všetkých 

a všetkom, len nie v sebe. 

A o rok chcú, samozrejme, 

zmaturovať. No a trápi ma aj 

chronicky známy problém – 

neporiadok, úmyselné poško-

dzovanie majetku školy. 

 

Čo by ste počas tohto školského 

roku radi zrealizovali? Aké 

máte plány? 
Sama nedokáţem zrealizovať 

nič. Ale verím, ţe spoločne sa 

nám podaria niektoré veci. 

P redovšetkým začneme 

s realizáciou uţ  spomínaného 

projektu, prostredníctvom kto-

rého získame vyše 300 rôz-

nych pomôcok do školy, bu-

deme robiť učebné materiály, 

vzdelávať sa. Pokúsime sa 

získať financie na opravu 

a vymaľovanie fasády školy, 

budeme pokračovať v oprave 

a estetizácii interiéru školy. 

Chcem vyzdvihnúť aktivity 

študentov, ktorí sa zapojili do 

projektu Komprax a tak vý-

razne prispejú k naplneniu 

tohto cieľa. Ďalším naším cie-

ľom je minimálne udrţať vý-

borné postavenie nášho gym-

názia v rámci Prešovského 

kraja (podľa hodnotenia Ineko 

4. miesto medzi gymnáziami 

v kraji), ale aj v rámci Sloven-

ska (25. miesto). 

 

Uskutočnili sa v škole nejaké 

zmeny oproti minulému roku? 
Niektoré zmeny som uţ spo-

menula. Myslím si, ţe ďalšou 

takou pozitívnou zmenou bola 

oprava oplotenia areálu školy 

a rozsiahla oprava šatní pri 

telocvični, ktoré uţ boli sku-

točne v dezolátnom stave. Te-

raz sú pekné, moderné, len si 

ţelám, aby si čo najdlhšie udr-

ţali terajší štandard. 

 

Končí sa rok 2013. Ako by ste 

ho zhodnotili? 
Predovšetkým bol naplnený 

prácou, snahou vytvoriť čo 

najlepšie študijné a pracovné 

podmienky. Popasovali sme 

sa aj s väčšími problémami, 

keď sa váţne poškodila stre-

cha nad telocvičňou. Myslím 

si, ţe bol pomerne úspešný 

a aj napriek tomu, ţe sa tak 

radi na všetko sťaţujeme 

a vidíme všetko len v tmavých 

farbách, ja len ďakujem za 

všetky moţnosti a príleţitosti, 

ktoré sme mohli vyuţiť a čosi 

zmeniť k lepšiemu.  Chcem 

vyjadriť svoju vďaku aj všet-

kým kolegom, ktorí naozaj 

ţijú so svojou školou, rodi-

čom, ktorí našej škole dôveru-

jú, a ţiakom, ktorí školu svo-

j i m i  s c h o p n o s ť a m i 

a šikovnosťou reprezentujú. 

 

Blížia sa Vianoce. Tešíte sa na 

príjemné prežitie sviatkov 

v kruhu najbližších? 
Na to je jednoznačná odpo-

veď: áno, veľmi sa teším. Te-

ším sa, ţe budeme mať trochu 

viac času na seba, ţe pona-

vštevujeme bliţšiu aj vzdiale-

nejšiu rodinu. Pre mňa sú Via-

noce predovšetkým sviatkom 

rodiny a príchodu Boţieho 

syna k nám, ľuďom. Vianoce 

majú byť naplnené láskou 

a pokorou, dobrom a tichom. 

Takéto Vianoce aj ja prajem 

všetkým. Radostné, pokojné, 

poţehnané. 

     PhDr. Viera Urdová,         

         riaditeľka školy 

 

Slovo na úvod 
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Exkurzia 
 

V Európskom parlamente aj po slovensky 
Začiatkom septembra som mal moţnosť zúčastniť sa exkurzie do Európskeho parlamentu 

v Štrasburgu, ktorej súčasťou bola aj prehliadka mesta. Vyrazili sme z metropoly východu 

neskoro večer a do mestečka, kde bol hotel sme došli na druhý deň neskoro popoludní.  

Mal by som napísať, ţe 

cesta bola nudná a v autobuse sa 

nedalo spať. To je síce pravda, 

ale náš výlet bol okorenený ešte 

nemenovaným cudzím jazykom, 

ktorý sa dal počuť aţ do skorého 

rána. Tak som si obohatil svoju 

slovnú zásobu napríklad 

o výslovnosť slova „Igen“. Cez 

deň sme mohli obdivovať Rakú-

ske Alpy a ochutnať malú misku 

kuracej polievky na benzínke za 

tri eurá po zľave. 

Malé mesto v pohraničí 

N em eck a  a  Fr an cú z s k a 

s jediným marketom, ktorý má 

ešte aj v názve slovo „líder“, 

prekvapilo pekným hotelom, 

skvelou reštauráciou s tradičný-

mi francúzskymi pokrmami 

a zvláštnymi pravidlami cestnej 

premávky. Alebo sa vo Francúz-

sku pri vchádzaní na kruhový 

objazd dáva povinne „blinker“ 

vľavo? 

Ďalší deň po výdatnom 

spánku a francúzskych raňajkách 

naša skupina strávila výletom 

loďou po meste Štrasburg, ko-

pou voľného času na prechádza-

nie pamiatok a nakupovanie. 

Kaţdému, kto sa náhodou zasta-

ví v tomto meste, odporúčam 

pozrieť si katedrálu Notre-

Dame. Po 

c h u t n o m 

obede, ku 

k t o r é m u 

n e m o h o l 

chýbať vý-

borný čer-

stvý šalát 

(ktorý by 

som namiesto akejsi čudnej zme-

si ocenil aj v slovenských reštau-

ráciách na východe) sme sa vy-

dali za našim hlavným cieľom, 

ktorým bol Európsky parlament. 

Jeho budova sa nachádza 

n eď a l e k o  c e n t r a  m e s t a 

s výhľadom na rieku Ill. Po krát-

kej a na rozdiel od slovenského 

parlamentu neobťaţujúcej vstup-

nej kontrole sme sa dostali aţ do 

útrob tejto významnej inštitúcie. 

Vstupná hala je venovaná výsta-

ve o najnovšom členovi únie - 

Chorvátsku, ktoré je uţ 28. štá-

tom zoskupenia. Nasledovala 

viac ako hodinová prednáška 

a po nej presun na balkón, 

z ktorého je priamy výhľad do 

rokovacej sály. Keďţe všetky 

príspevky poslancov sú prekla-

dané do všetkých oficiálnych 

jazykov EÚ (v počte 24), mohli 

sme si vypočuť aj zahraničných 

poslancov v slovenčine. 

Čuduj sa svete, zo 766 

europoslancov sa vtedy v sále 

nachádzalo 40 ľudí vrátane čaš-

níkov a fotografov. Ako sme sa 

dozvedeli, sú tam vţdy len tí, 

ktorí majú čo k danej téme pove-

dať a dostanú na to priestor. 

Ktovie, prečo je zákaz fotiť zho-

ra poslancov 

a iných vyskytu-

júcich sa. 

Večer, neskorý 

večer a debaty 

s ním spojené, 

potom spánok 

a ráno cesta do-

mov. Zistil som, 

ţe aj narýchlo 

preparkovaný autobus môţe spô-

sobiť poriadne obavy, keď ne-

máte tušenie, kde by sa mohol 

nachádzať.   

Veľmi pekne ďakujem organizá-

torom a som rád, ţe som mal 

moţnosť navštíviť liaheň európ-

skych zákonov a krásne mesto 

Štrasburg.  

 

René Novysedlák, oktáva 
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Toľkokrát som počul 

radu od skúsených novinárov, 

ţe o cestovaní písať netreba... 

Kaţdý predsa vie, ţe cestova-

nie je nuda, človek sa unaví 

a to, v akom psychickom stave 
vystúpi veľmi závisí od náhod-

ných i nenáhodných spoluces-

tujúcich. Musím však skonšta-

tovať, ţe slovenské IC-čká sú 

super. Bezplatné  wifi, stolček 

na prácu... Vynikajúce pod-

mienky na to, aby človek vyu-

ţil inak zabitý čas. 
 Napríklad zbytočným 

zháňaním informácií o systéme  

bratislavskej MHD. No nevzdal 

som sa a nepodľahol volaniu 

taxíka. Na miesto konania, čiţe 

Lamačskú cestu som došiel vy-

še hodinu pred začatím, čo zna-
menalo dostatok času na inšta-

láciu posteru i znamenitý obed 

v bufete Centra vedecko-

technických informácií SR. 

 Súťaţ prebiehala tak, ţe 

p o r o t c o v i a  c h o d i l i 
k jednotlivým posterom podľa 

svojej vedeckej špecializácie, 

kde poţiadali o stručný výklad, 

ktorý doplnili otázkami. Večer 

sme dostali adresu hotela, kde 

sa máme ísť ubytovať a hneď 
potom sme sa poriadne rozcvi-

čili pri vynášaní batoţiny. Áno, 

hotel bol v hluchom mieste, 

kde MHD chodí asi tak často 

ako autobusy do Krásnej Lúky, 

a ešte k tomu na kopci.  

Nasledujúce ráno súťa-

ţiacich v počte 40, medzi kto-
rými nechýbali ani študent 

a študentka z Japonska, čakala 

opäť moderne vybavená budo-

va CVTI SR. Keďţe porotco-

via sa vyčerpali uţ večer pred-

tým, mali sme viac času na me-

dzistánkové diskusie. 
Paralelne so súťaţnou 

prehliadkou prebiehala aj kon-

ferencia Quo Vadis vzdeláva-

nie k vede a technike na stred-

ných školách 2013, ktorá bola 

zameraná na skúsenosti a po-

treby stredných a vysokých 
škôl v súvislosti s popularizá-

ciou vedy a techniky a podpo-

rou mladých talentov. 

Popoludní nasledovalo 

slávnostné vyhodnotenie súťa-

ţe, z ktorého sme ani my neod-

išli naprázdno. Ak nebudú 

štrajkovať piloti, koncom janu-
ára by som mal stráviť 4 dni na 

fóre vo švajčiarskych Alpách. 

V závere ďakujem mo-

jim konzultantom RNDr. Jáno-

vi Rybákovi, CSc., vedúcemu 

Observatória na Lomnickom 

štíte a pani profesorke RNDr. 
Adriane Trojanovičovej. 

 

René Novysedlák, oktáva 

 

Veda pre budúcnosť 
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Počas jedenásteho a dvanásteho dňa mesiaca november sa študent oktávy René  

Novysedlák zúčastnil celoštátnej prehliadky súťaţe vedeckých projektov Scientia Pro Fu-

turo 2013 v Bratislave. O tom, ako súťaţ  prebiehala píše v nasledujúcom článku. 

S projektom do sveta 

Blízko hviezd 
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Nie prvý raz sa skupina študentov tretieho ročníka a septimy našej školy rozhodla zapo-

jiť do predmetu aplikovanej ekonómie a spoločnými silami vytvorili ŠS LIKE, ktorá fun-

guje pod záštitou tudentskej organizácie Junior Achievement. 

 ŠS LIKE je pripravená 

poskytovať služby žiakom, 

učiteľom a ostatným členom 

našej školy a reprezentovať našu 

školu ako aj našu spoločnosť čo 

najlepšie. Hlavnou náplňou ŠS 

LIKE bude uspokojovať našich 

akcionárov a študentov pomocou 

rôznych služieb a produktov. 

Určite sa pýtate, čo môžete 

očakávať od našej študentskej 

spoločnosti.  

 Naša škola má dlhú 

tradíciu študentských spoloč-

ností a táto v nej plánuje pokra-

čovať. Ako povedal Steinbeck: 

„Mladá generácia je šípom, 

staršia lukom.“ My sme ten šíp, 

ktorý vychádza z luku predsta-

vujúceho predošlé spoločnosti.  

 ŠS LIKE plánuje nadvi-

azať na úspechy minulých rokov 

a pokračovať v prospešných pro-

jektoch. Medzi ne budú určite 

patriť úspešné akcie ako bage-

tové stredy, katarínsky, valentín-

sky a absolventský ples a veľa 

ďalších činností. 

 V ŠS LIKE sa bude dbať 

o spokojnosť našich akcionárov. 

Úspech spoločnosti bude videný 

ako úspech každého jej člena, 

ako našich akcionárov, ktorí po-

mohli naštartovať našu spoloč-

nosť. Taktiež sa spoločnosť riadi 

výrokom: „Neúspech nie je han-

bou, hanbou je strach z pokusu.“ 

a bude sa usilovať priniesť čo 

najviac noviniek a inovácií  

 Hlavným cieľom spoloč-

n o s t i  j e  p r e d o v š e t k ým 

vzdelávanie a finančný zisk je až 

na druhom mieste. Avšak ako 

povedal Napoleon I.: „ Bohat-

stvo nespočíva v tom, že niečo 

vlastníme, ale v tom, ako s tým 

zaobchádzame“. 

 Naši akcionári vložili do 

našej spoločnosti peniaze a ŠS 

LIKE im zaručuje, že so ziskom 

z predaja akcií bude rozumne 

hospodáriť a prinesie im osoh v 

podobe zisku.  

 Spoločnosť vynaloží 

všetky sily na to, aby splnila 

plán, ktorý predložila ak-

cionárom, ktorí sa možu tešiť na 

záverečné valné zhromaždenie, 

kde im budú vyplatené divi-

dendy, no dovtedy spoločnosť 

praje všetkým akionárom, učite-

ľom a  š tudentom veľa 

príjemných zážitkov z akcií a 

činnosti spoločnosti.  

 

Štefan Štieber, III. A  

Študentská spoločnosť Like 
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Ideme to skúsiť! 



 

 

30. septembra aţ 4. októbra sa v Bukurešti konalo otváracie stretnutie projektu ACES – 

Akadémia stredoeurópskych škôl. Zúčastnili sa na ňom aj Mgr. Erika Magyarová a Petra 

Oslovičová zo sexty. 

Čo je to vlastne ACES? 

 ACES je organizá-

cia,  ktorá zdruţuje 

a finančne podporuje stre-

doeurópske školy. Tento 

rok je hlavnou témou pre 

všetky projekty: „Ja 

a ostatní: Objavovanie od-

lišností vo mne a okolo 

mňa.“  Zámerom témy je 

odstránenie predsudkov 

a stereotypov voči ľuďom, 

ktorí sú od nás odlišní.  

ACES (Akadémia stredo-

európskych škôl) je iniciatívou 

rakúskej nadácie ERSTE Foun-

dation a je organizovaná rakú-

skym Interkultúrnym centrom 

(Interkulturelles Zentrum, Vien-

na) v spolupráci so slovenským 

občianskym zdruţením Včelí 

dom. 

 

Otváracie stretnutie v Buku-

rešti 
Zo Slovenska sa zapojilo 

9 stredných škôl, čím sme si 

účasťou spomedzi všetkých kra-

jín vyslúţili 4. miesto. Cieľom 

stretnutia v Bukurešti bolo zo-

známenie sa s partnerskými ško-

lami a plánovanie nášho projek-

tu. Len 44 projektov z celkového 

počtu 220 bolo finančne podpo-

rovaných dotáciou 1 800 alebo 1 

600 €. Medzi nimi bol aj náš 

projekt – Different? Wonder-

ful! (Iné? Krásne!).  

 

Naši partneri 

V našom projekte Diffe-

rent? Wonderful! je našou part-

nerskou školou Mileniumi 

i Trete Prishtine. Druhou part-

nerskou školou je Gymnazija 

Bežigrad. 

Projekt Different? Won-

derful! 

Do projektu budú v našej 

škole pod vedením Mgr. 

Eriky Magyarovej zapojené 

viaceré triedy. Náplňou pro-

jektu je vytvorenie tanečné-

ho predstavenia na témy 

diverzita, rešpektovanie 

a akceptácia.  

Niektorí ţiaci budú môcť 

organizovať, alebo absolvo-

vať školenia, tvorivé dielne  

a iné aktivity týkajúce sa témy 

diverzita. 

V i a c  s a  d o z v i e t e 

v priebehu školského roka. Ne-

chajte sa prekvapiť. Do marca 

2014 sa uskutočnia 2 medziná-

rodné výmeny študentov.  

Na záver projektového 

cyklu v apríli 2014 nás čaká zá-

verečná slávnostná akadémia 

v Senci, na ktorej sa zhodnotí 

úspešnosť projektov.  

 

 

Petra Oslovičová, sexta 

 

Projekt 
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Krásne!  
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OSVIENČIM. Počas prvých 

dvoch dní zašli k našim poľským 

susedom. Cieľom cesty bol kon-

centračný tábor Osvienčim. Po-

čas pútavej prehliadky študenti 

s poľutovaním zistili, čo boli 

ľudia v druhej svetovej vojne 

schopní vykonať.  

WIELICZKA. Na juhu Poľska 

leţí mesto Wieliczka, ktoré je 

známe unikátnou soľnou baňou. 

Jednu z najstarších soľných baní 

na svete, ktorú si v rámci exkur-

zie prezreli aj gymnazisti, na-

vštívi ročne viac ako milión tu-

ristov. 

KRAKOV. Na programe 

v Poľsku bola aj prehliadka mes-

ta Krakov. Videli sídlo poľských 

kráľov Wavel a prešli aj cez his-

torickú časť tohto zaujímavého 

mesta.   

ORAVA. Na Orave sme navští-

vili  Múzeum oravskej dediny 

v Zuberci, prezentujúce ţivot 

v  o r a v s k ý c h  d e d i n á c h 

v minulosti a výraznú dominantu 

tohto regiónu – Oravský hrad, 

ktorý patrí medzi najvýznamnej-

šie pamiatky hradného staviteľ-

stva na území Slovenska. Pozná-

vaciu prehliadku Oravy sme 

ukončili návštevou  múzea P. O. 

Hviezdoslava v Dolnom Kubíne. 

Múzeum  vzniklo v roku 1980 

zlúčením Oravského múzea v 

Oravskom Podzámku a Literár-

neho múzea P. O. Hviezdoslava. 

Počas troch náročných dní si štu-

denti  nielen rozšírili svoje zna-

losti, ale aj obohatili svoje vedo-

mosti.  

 „Táto exkurzia na mňa pôsobi-

la veľmi pozitívne a všetky na-

vštívené miesta boli zaujímavé. 

Avšak najviac sa mi páčilo mes-

to Krakov,“ prezradila na margo 

exkurzie septimánka  

Zuzana Jurušová.  

 

V dňoch 30. septembra aţ 2. októbra 2013 absolvovali študenti septimy, 3. A a 4. C  exkur-

ziu na Oravu a do Poľska. Účastníci exkurzie cestovali autobusom a boli ubytovaní 

v horskom hoteli neďaleko mesta Trstená. 

Exkurzia 
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Usmievavá kryoterapia  
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Ako kaţdý, tak aj tento školský rok sa druháci  zúčastnili na exkurzii do hlavného mesta 

Českej republiky – Prahy. Bola to trojdňová exkurzia, na ktorú nikto z nás tak skoro neza-

budne. 

10 hodín ničnerobenia 

Cestovali sme pribliţne 10 

hodín, ale kaţdému z nás sa 

zdalo, ţe to trvá celú večnosť 

 

Pražsky orloj 

Kým sme si obzreli Václavské 

námestie a radnicu hodiny od-

bili 12. hodinu a po celom ná-

mestí sa začali ozývať zvony 

z praţského orloja. Otvorili sa 

dvierka a z nich pekne po jed-

nom vychádzalo 12 sv. apoš-

tolov. 

 

„Stratení“ v Karlových Va-

roch 

Po prvom náročnom dni na-

sledoval ďalší, ktorý sa zame-

ral na svetoznáme kúpeľné 

mesto Karlovy Vary. To sme 

však netušili, čo nás tam ešte len 

čaká. Menší rozchod nám umoţ-

nil odpočinúť si, a preto sme 

sa so spoluţiačkami rozhodli, 

ţe si pôjdeme niekam sadnúť a 

niečo zahryznúť. Spoluţiačka 

sa pozrela na hodinky  

a uvedomila si, ţe máme uţ 

len 5 min. do odchodu. Malo 

to však jeden háčik, netušili 

sme, kde sa to vlastne nachá-

dzame. Opýtali sme sa teda 

čašníka, kde je autobusová 

stanica. Povedal nám, ţe ak 

pôjdeme pozdĺţ rieky sme-

rom hore, určite ju neminie-

me. Neváhali sme ani sekun-

du a rozbehli sme sa 

k autobusu, no keď sme prišli 

na stanicu, ani jeden autobus 

nebol náš.  Rýchlo sme volali 

spoluţiakom, ktorí nám oznámi-

li, ţe autobusy sú pristavené na 

ţelezničnej stanici menom dolní 

nádraţí. Začali sme panikáriť 

a rozbehli sme sa opačným sme-

rom. Cestou sme sa pýtali okolo-

idúcich, kadiaľ máme isť. Boli 

sme na opačnom konci námes-

tia!!!Našťastie sme nakoniec 

uvideli veľký nadpis, na ktorom 

bolo napísané: Dolní nádraží.  

Posledné zbohom  

V posledný deň našej exkurzie 

sme stihli ešte navštíviť koncen-

t r a č n ý  t á b o r  T e r e z í n 

a svetoznámy hrad Karlštejn.  

Večer nás čakala 10-hodinová 

cesta domov. 

 

Juliána Cenkerová, 2.A 
 

 

Exkurzia 

Dvanásta hodina odbila! 
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Iva Samson nám po-

čas 2 hodín predniesol zaují-

mavé poznatky a fakty týka-

j ú c e  s a 

S t r e d n é h o 

v ý c h o d u . 

Pokúsil sa 

nám priblí-

ţiť aktuálny 

stav na tom-

to území aj 

moţné hro-

ziace nebez-

pečens tvá , 

ktoré môţu 

kedykoľvek 

vypuknúť do 

vojny. Viac-

krát uviedol, 

ţe hoci je 

o p t i m i s t a , 

nevidí bu-

d ú c n o s ť 

dobre. 

 R e č 

prišla aj na 

imigrantov, 

ktorí ţiadajú 

azyl na Slo-

vensku a ho-

voril aj o 

tom, ţe náš 

štát nie je 

ú s t r e t o v ý . 

Napriek to-

mu, ţe ročne pribudne na mi-

nisterstve niekoľko tisíc ţia-

dostí o azyl,  vyhovie sa len 

zopár z nich, ktorých mnoţ-

stvo by sa dalo spočítať na 

prstoch  jednej ruky. Oproti 

krajinám ako Veľká Británia 

je to ţalostne málo, no aj na-

p r i ek  to mu  mô ţeme 

v súčasnosti na Slovensku, 

napríklad v Leviciach, nájsť 

zastúpenie ľudí z krajín 

Stredného východu. 

 Po rozprávaní pána 

Samsona nám bola ponúknu-

tá moţnosť poloţenia otázok 

a diskusie na prednášanú té-

mu. Viacero ţiakov, najmä 

m a t u r a n t o v , 

prejavilo záu-

jem a poloţilo 

pánovi Samso-

novi vyčerpá-

vajúce otázky, 

na ktoré nám 

v eľmi  r ád 

a obsiahle od-

povedal. 

 Naše po-

ďakovanie pat-

rí p. Ivovi 

S a m s o n o v i , 

keďţe  prijal 

p o z v a n i e 

a ochotne po-

r o z p r á v a l 

o situácii na 

Strednom vý-

chode. Vďaka 

patrí aj  pani 

p r o f e s o r k e , 

triednej učiteľ-

ke oktávy, Mo-

nike Pribulovej 

za to, ţe nevá-

hala pozvať na  

naše gymná-

zium spomína-

ného pána 

a dovolila nám 

dozvedieť sa niečo viac aj na 

danú aktuálnu tému. 

 

Barbora Hurtuková,  

oktáva 

Našu školu navštívilo viacero ľudí pohybujúcich sa v oblasti politiky a európskych záleţi-

tostí. Europoslankyňa Katarína  Neveďalová, makroekonóm Marcel Klimek i poslanec NR SR 

Ján Mičovský. Do tohto zoznamu mien sa tentoraz zapísalo aj meno Iva Samsona, ktorý je 

bezpečnostným analytikom. 

Beseda 
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Optimista bez budúcnosti?! 
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    Podujatie 
 

        Duchovná príprava ako sú-

časť iniciatívy Mladí za rodinu 

trvala deväť dní v podobe omší, 

adorácií, modlitieb a katolíckych 

workshopov  Life Action – Life 

Protection, Príprava na manţel-

stvo a rodičovstvo, Za úctu 

k ţivotu, Za podporu mravných 

zákonov a pod.  

Pribliţne 80 – tisícový dav sa 

o 14.30 zišiel na Hlavnej ulici 

a v sprievode pokračoval oblú-

kom na Alţbetinu, Šrobárovu, 

Kuzmányho ulicu, kde sa ne-

ustále spievali piesne o ţivote 

a kričali pokriky ako „My chce-

me ţivot!“ a pod.  Dav sa vrátil 

späť k hlavnému pódiu, kde dal 

záverečnú bodku  za pocho-

dom.  

Je veľmi pekné, ţe tento po-

chod prišlo podporiť tak veľa 

ľudí a ţe sme dali najavo, ţe 

nesúhlasíme s tým, čo sa deje 

v médiách a na blízkom zápa-

de. Lebo ako povedal Ján Pa-

vol II., „...podpora ţivota nie je 

nikoho monopolom, ale je úlo-

hou a zodpovednosťou všet-

kých...“      

                                                             

                                                                

Milena Kaprálová, tercia 

 Deň sa začal ráno zrazom na 

parkovisku pri Tróji, kde po nás 

prišiel autobus. Po zaplnení se-

dadiel sme vyrazili smerom do 

Košíc. Počas cesty v autobuse 

nebolo ticho. Rozprávali sme sa 

smiali a hlavne – uţívali si deň 

bez školy. Keď sme dorazili na 

miesto, všetci sa rozpŕchli po 

Optime.  

Účasť bola naozaj slušná - pri 

kaţdom stole s vedeckým pro-

jektom stála kopa malých 

i veľkých detí, ba aj dospelých. 

Za stolmi sedeli autori, ktorí pre-

zentovali obsah ich stola, väčši-

nou mladí ľudia. Veľká časť 

nadšenia prúdila z moţnosti vy-

skúšať si veci ktoré nikde inde 

neuvidíme. Najzaujímavejšia sa 

mi asi zdala hra pri ktorej mal 

človek pripojené elektródy 

k hlave a ovládal auto na prete-

koch len mysľou. Malo to svoje 

muchy, ale stojí to za zmienenie.  

Kopa detí sa zdrţala aj pri video-

kamere, ktorá vám sníma tvár 

a podľa vášho výrazu (úsmev, 

smútok...) zobrazí smajlíka. Ak 

ste sa usmievali, uvideli ste :-) 

a podobne. Po zemi sa túlal malý 

robotický psík na diaľkové ovlá-

danie,  provizórny model vláčiku 

naplnený tekutým dusíkom sa 

vznášal po magnetických koľaj-

niciach. Prístrojov a vynálezov 

tam bolo naozaj dosť, ak by som 

ich chcel vymenovať, by som sa 

nedopísal. Takisto, sme nestihli 

si popozerať všetko, odohrávalo 

sa tam plno prednášok 

a podobne. Hlavné je, ţe sme 

tam preţili zaujímavý deň 

a veríme, ţe takýchto projektov 

sa objaví v budúcnosti viac. 

 

Samuel Baňas, sexta  

Pochod za život 
Určite uţ všetci vieme, ţe  22. 9. 2013 Košice praskali vo švíkoch. Prečo? Ľudia z celého 

Slovenska prišli bojovať za ochranu kaţdého ľudského ţivota od prirodzeného počatia aţ 

po prirodzenú smrť a tieţ proti siedmim mylným a chorým pohlaviam, ktoré ničia dôstoj-

nosť človeka a aj tak si hovoria „rodina“. 

Noc výskumníkov 
Dňa 24. 9. 2013 sa v košickom obchodno-zábavnom centre Optima konala takzvaná Noc výskumní-

kov a nesmela tam chýbať ani zastúpenie z našej školy. Konkrétne sa zúčastnili triedy sexta 

a kvarta.  

http://www.stuba.sk/sk/diani-na-stu/prehlad-
aktualit/stu-na-noci-vyskumnikov-2013.html?

page_id=6675 
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Po príchode do Bratisla-

vy sme sa ubytovali v  krásnom 

štvorhviezdičkovom hoteli Tat-

ra. Veľmi sa nám páčil, pretoţe 

sa nachádzal v centre rušného 

mesta. Práve tam nás s úsmevom 

na tvári privítala aj pani profe-

sorka Eva Kollárová, prezident-

ka Asociácie rusistov Slovenska 

a nositeľka najvyšších rusistic-

kých vyznamenaní. Vďaka to-

muto podujatiu sme sa spoznali 

aj so super recitátorkami 

z Maľcova. 

 A potom  prišiel deň, na 

ktorý sme tak netrpezlivo čakali. 

Bol to večer venovaný spisova-

teľovi Sergejovi Michalkovovi, 

významnému ruskému básniko-

vi, pri príleţitosti stého výročia 

jeho narodenia. Tento večer bol 

odmenou za naše víťazstvo 

v krajskom kole Ars poeticy 

2013. 

Dodnes si pamätáme ten 

zodpovedný pocit, pri ktorom 

nám búšilo srdce.  A potom to 

prišlo... Ruský moderátor vyslo-

vil naše mená, my sme sa mali 

odváţne postaviť pred dav ľudí 

a recitovať do mikrofónu. Na 

tejto veľkolepej rusistickej akcii 

sa zúčastnili vedci, metodici, 

učitelia vysokých, stredných 

a základných škôl nielen zo Slo-

venska, ale aj z Bieloruska, Lo-

tyšska, Rakúska, Bulharska, Lit-

vy, Číny, Kazachstanu, Poľska, 

Ruska, Turecka a Česka. Recito-

vať pred týmito ľuďmi sa nám 

veľmi páčilo. Ako odmenu za 

náš prednes sme dostali krásny 

diplom podpísaný manţelkou 

veľkého básnika Júliou Subboti-

novou – Michalkovovou. Veľmi 

sa nám páčilo, ako nám ruskí 

hostia k nášmu výkonu blahoţe-

lali a ďakovali nám. Čerešnič-

kou na torte sa stal výlet do Ra-

kúska. Po Dunaji sme sa dopla-

vili do nádhernej Viedne, odkiaľ 

sme si odniesli nezabudnuteľné 

záţitky plné čarovných okami-

hov. 

Osobitná vďaka patrí pa-

ni profesorke Kučinovej. Vzorne 

nás pripravovala na chvíľu, keď 

predstúpime pred mikrofón 

a pokúsime sa ukázať krásu rus-

kého jazyka. 

 Nikdy nezabudneme na 

jedinečné chvíle, ktoré sme zaţi-

li vďaka ruštine. 

 

Ivana Kušnírová, oktáva 

Dňa  9. 10. 2013 som spolu s Mariankou Pribulovou, ţiačkou sekundy, nastúpila na vlak, kto-

rý nás odviezol do historickej Bratislavy. Cesta ubehla veľmi rýchlo, keďţe sme ju oboha-

tili o vtipné príbehy, ktoré sme si počas nej rozprávali. 

Ivanka, ideš! 

Bolo super! 
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Hurá! Zrenovované doskočisko 
Počas prvých školských dní si ţiaci sexty zaumienili obnoviť doskočisko vedľa budovy ško-

ly. Projekt bol podporený školiacou organizáciou KomPrax. 

K r i s t i á n  B u č k o 

a Matúš Tomko (sexta) 

sa ešte na konci minu-

lého školského roku 

zapojili do projektu 

KomPrax – Kompeten-

cie pre prax. Náplňou 

bola realizácia origi-

nálneho nápadu - 

vlastného projektu. 

Pred samotnou realizá-

ciou absolvovali chlap-

ci 3 víkendové škole-

nia s názvom Mladí 

vedúci v ubytovacom 

zariadení Šariš Park. 

Na zrealizovanie pro-

jektu dostali grant 200 

€. 

„Obidvaja sme viac-

menej športové typy, a 

preto sme sa rozhodli 

obnoviť práve doskoči-

sko vedľa našej školy,“ 

vysvetľuje Kristián. 

„Projekt sa nemusel 

týkať školy, ale naprí-

klad aj obce, no my 

sme sa rozhodli skráš-

liť naše gymnázium,“ 

d o d á v a  M a t ú š . 

„Školenia boli veľmi 

prínosné, osvojili sme 

si nové zručnosti 

a dozvedeli sa nové 

veci, o ktorých sme 

nevedeli. Pri samotnej 

obnove doskočiska 

nám pomáhali aj ďal-

ší spolužiaci, ktorým 

fakt ďakujeme.“  

Viac  in fo rmáci í 

o projekte KomPrax 

nájdete na: http://

www.komprax.sk/ 

 

Petra Oslovičová, 

sexta 

 

KomPrax 

Ste šikovní! 

http://www.komprax.sk/
http://www.komprax.sk/


 

 

Podujatie 
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Výstava liečivých bylín 
Dňa 1. 10. 2013 sme zaţili my, ţiaci II.B, skutočne nevšednú hodinu umenia a kultúry. Ste-

reotypné vysedávanie v školských laviciach sme vymenili za zaujímavú exkurziu 

v neďalekej Mestskej galérii.  

Hneď pri vstupe do výtvarnej 

miestnosti nás očarila príjemná 

vôňa sušených byliniek. S ich 

liečivými účinkami nás obozná-

mila milá pani Irena Liščinská. 

Jej rozprávanie na nás zapôsobi-

lo. Rozprávala nám o tom, ako 

sa dá prakticky vyuţiť napríklad 

taká šalvia, či nechtík lekársky. 

Po krátkom výklade sme si moh-

li dôkladne poprezerať všetky 

doma vyrobené produkty. Súčas-

ťou výstavy bola aj zbierka ko-

renín, či vyuţitie rastlín 

v aromaterapii. „Výstava sa mi 

veľmi páčila. Zaujal ma najmä 

popis pozitívnych účinkov suše-

ných rastlín, alebo napríklad to, 

ţe čučoriedkový čaj pomáha pri 

poruchách trávenia. Veľmi prak-

tická je podľa mňa aj fialka, kto-

rá napomáha rýchlejšiemu vy-

triezveniu J. Slovom, takto strá-

vená hodina UKL sa mi veľmi 

páčila,“ vyjadril sa náš spoluţiak 

Kristián Michal Hnát. Sme veľ-

mi radi, ţe nám bolo umoţnené 

zúčastniť sa tejto precízne pri-

pravenej výstavke. Veríme, ţe 

nie naposledy... 

                                                                                 

Mária Tremková,  

Michaela Valušová, II. B 
 

Výstavy sa zúčastnila a svojou 

zaujímavou básňou chcela pri-

spieť aj II. A trieda. 

 

Idem zbierať byliny, 
dám si pozor na míny. 
Nazbieral som horec, 
už je zo mňa borec. 
Skúste nechtík lekársky, 
pomôže vám na vrásky. 
Daj si materinej dúšky, 
vylieči ti priedušky. 
Bazu mám rád, 
dá si ju aj môj brat. 
Lipu v Lipanoch máme, 
kvety z nej pozbierame. 
Zázvorový čaj pijeme, 
aspoň  sa zahrejeme. 
Brusnica je zdravá, 
každý ju doma máva. 
Žiadna silná káva, 
ale mäta zdravá. 
Keď tieto byliny máme, 
do herbára ich dáme. 
Všetky tieto bylinky 
pochádzajú z dolinky. 
Keď chceš tieto bylinky mať, 

musíš sa na Minčol vyškrabať. 

 

Monika Adamková, Štefan 

Klembara, Kristína Jurová, 

Dávid Molčan 

Bylinkárka v akcii 



 

 

Podujatie 
 

Biblia na cestách 
Dňa  17. 9. 2013 sme sa my, ţiaci 3. A  vybrali na cestu za výstavou Biblia na cestách do 

Mestskej galérie v Lipanoch. Privítal  nás majiteľ zbierky Biblií, ktorý nás  sprevádzal tou-

to výstavou.  
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 Dozvedeli sme sa mnoţ-

stvo nových a zároveň zaujíma-

vých vecí o Starom a Novom 

z á k o n e 

a o histórii 

Biblie. Po 

výklade sme 

sa presunuli 

k samotnej 

výstave, kde 

sme videli 

d e s i a t k y 

k n í h , 

z ktorých 

niektoré boli 

staršie ako 

my všetci 

dokopy. Za-

ujali nás bib-

lie, ktoré 

boli niečím 

netradičné, 

napr. biblie 

p í s a n é 

v rómskom 

jazyku alebo v brajlovom písme, 

no najviac nás očarila veľká čer-

vená Biblia vykladaná zlatom 

a drahokamami, ktorá bola ilu-

strovaná známym  španielskym 

maliarom Salvadorom Dalím. 

Jej cena bola 2 900€. Dotýkať 

sme sa  j e j  moh l i  l en 

v rukaviciach. Táto kniha je 

vzácna aj vďaka tomu, ţe je jed-

na z 333 kusov na svete. 

 K ďalším zaujímavým 

kúskom patrí Biblia v maďarčine 

s krásnymi maľbami alebo tieţ 

aj vodeodolná Biblia plávajúca 

v akváriu, či Biblia špeciálne 

navrhnutá pre väzňov. V závere 

prednášky sme si zasúťaţili 

a niektorí z nás si odniesli do-

mov zaujímavé ceny. 

 Bol to pre nás pekný 

a zaujímavý záţitok, kde sme 

získali mnoho 

nových po-

znatkov. 

 

 Určite 

mnohí z vás 

túto výstavu 

tieţ navštívili, 

preto sa skús-

te zamyslieť 

nad týmito 

otázkami: 

 P r e č o 

sa pre Bibliu 

vytvoril práve 

takýto názov? 

Z ktorých 

dvoch častí sa 

skladá? 

Ktoré nábo-

ţenstvá pova-

ţujú túto kni-

hu za svätú? 

Kto je ústrednou postavou tejto 

knihy? 

Za aký dlhý čas táto kniha 

vznikla? (pribliţne) 

                                                                                                                    

Ţiaci III. A triedy  

 Bože môj, Ty všetko vieš 
a všetko presne vidíš, poznáš mňa aj 
moje chyby, vo všetkom so mnou cítiš.  
 Zaujíma Ťa, kde chodievam, 
čo jem a čo pijem, pýtaš sa, prečo na-
riekam, chceš vedieť, ako žijem.  
 V Tvojej láske okúpaná som, 
no veľmi hriešna. 
 Bez Tvojej pomoci, Pane, 
som úbohá a smiešna.  

 Veď ma celým svetom, Bože, 
nedopusť ty hriechu, zničil moje 
vnútro celé, by som nepodľahla  sata-
novmu smiechu. 
 By som bola čistučká, jak 
drobná ranná rosa, nech po Božej 
tráve chodím pokojne aj bosá. 
 

Milena Kaprálová, tercia                                                                                                          

Moja modlitba 

Na počiatku bolo Slovo ... 



 

 

 

Šport 
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Nie je futbal ako futsal  

 Na okresnom kole dňa 

13. 11. 2013  sa našim chlapcom 

podarilo zabodovať 

a umiestnili sa na 1. 

mieste. Porazili 

Gymnázium  Sabi-

nov (3:2), Obchodnú 

akadémiu Sabinov 

(6:0) i SOŠ Sabinov 

(5:2).  O víťazstvo 

sa zaslúţili  Kristián 

Bučko, Matej Ho-

vančík, Stanislav 

Genčúr, Matúš Ro-

ba, Peter Roba, Oli-

ver Štroncer, Tomáš 

Kaperák, Jakub Gen-

čúr, Tomáš Kravec 

i Miloš Ištvan.  

 Vďaka tomuto úspechu 

sa chlapcom podarilo postúpiť aj 

na vyššie kolo – regionálne, kto-

ré sa konalo 20. 11. 2013. Zosta-

va ostala v rovnakej podobe, ok-

rem Miloša Ištvana, ktorého 

kvôli zraneniu zastúpil Michal 

Vysočan. V tomto kole sa však, 

nanešťastie, neopakovala pred-

chádzajúca šťastena a naši hráči 

remizovali aj s Gymnáziom Bar-

dejov (3:3) i so SOŠT 

(1:1).  

 Tento rok bol 

bez jedinej prehry, 

avšak na krajské kolo 

to aj tak nestačilo. Na-

zbierali však veľa skú-

seností i zručností 

a my všetci veríme, ţe 

ich ešte tí mladší, ktorí 

ostanú aj na budúci 

rok ţiakmi našej ško-

ly, zuţitkujú. Naďalej 

platí staré známe pra-

vidlo: „Nie je dôleţité vyhrať, 

ale zúčastniť sa.“ 

 

Barbora Hurtuková, oktáva 

Badmintonová premiéra na výbornú 

Nie je ničím výnimočným, ţe muţi zboţňujú a zároveň obdivujú športy, kde je potrebné na-

háňať sa za utekajúcou loptou. Či uţ je to futbal alebo futsal, ktorý patrí medzi mladšie 

športy a ktorý sa zapáčil aj našim chlapcom z gymka. 

6. 11. 2013 sa naša škola zúčastnila na okresnom kole v badmintone, ktoré sa konalo 

v Sabinove. Našu školu reprezentovali Barbara Petrusová, Dorota Miková, Matúš Roba, Go-

razd Tomáš. 

 Iba Gorazd Tomáš sa 

umiestnil v školskom kole aţ na 

3. mieste, ale po zranení Milana 

Timka to bol práve on, kto ho 

nahradil. 

 Od rána bol náš tím vo 

veľmi dobrom psychickom roz-

poloţení. S obchodnou akadé-

miou sme nemali ţiadne problé-

my. Dievčatá aj chlapci vyhrali 

3:0 a s istotou prinajhoršom dru-

hého miesta išli do ďalších zápa-

sov, kde nás čakali ţiaci Gym-

názia Sabinov. Ako prví hrali 

Dorota Miková a Matúš Roba. 

Dorota prehrala a Matúš síce 

svojho súpera potrápil, ale tak-

tieţ podľahol. 

 Ďalšie zápa-

sy hrali Barbara Pet-

rusová a Gorazd To-

máš. Barbara hrala 

vyrovnaný zápas, 

ale  tieţ nestačila  na 

skúsenejšiu hráčku. 

Gorazd sa ani nesti-

hol spamätať a uţ 

prehrával. Na skúse-

n e j š í c h  b a d m i n t o n i s t o v 

z Gymnázia Sabinov sme prosto 

nemali a v konečnom výsledku 

sme dosiahli 2. miesto, čo pre 

nás znamená veľký úspech.  

 

Barbara Petrusová. III. A 

 



 

 

    Šport 
 

Majstri speed badmintonu medzi nami 

Tento nový atraktívny raketový 

šport pochádza z Nemecka. Na 

Slovensku je speed badminton 

zastrešený Slovenskou asociá-

ciou speed badmintonu (SABS), 

ktorá je členkou Medzinárodnej 

speed badmintonovej organizá-

cie (ISBO). V septembri tohto 

roku sa pod jej záštitou konali uţ 

piate Majstrovstvá Slovenka 

v  s p e e d  b a d m i n t o n e 

v Slovenskej Ľupči. Samozrej-

me, ţe  ţiaci Gymnázia v Lipa-

noch tam nesmeli chýbať. 

A plným právom! Málokto totiţ 

vie, ţe mladí športovci z našej 

školy sa nachádzajú na top 

priečkach vo svetom rebríčku 

ISBO.        

Poďme pekne po poriadku. 

V dvojhre dominovali najmä 

naše dievčatá, ktoré si domov 

priniesli jednu zlatú a dve bron-

zové medaily. Zlatú medailu zís-

kal aj náš jediný chlapčenský 

zástupca. V tímovej hre sme ma-

li troch našich reprezentantov 

a celkovo tím SBK Lipany skon-

čil na krásnom druhom mieste. 

M a j s t e r k o u  S l o v e n s k a 

v kategórii junioriek do 18 rokov 

sa stala Kristína Ščavnická.  Ďal-

šia naša reprezentantka v tejto 

kategórii, Tamara Lukačová, 

obsadila vynikajúce tretie mies-

to. V kategórii junioriek do 14 

rokov  sa na treťom mieste 

umiestnila naša primánka An-

drea Hubová, ktorá je súčasne vo 

svetovom rebríčku na 21. mieste 

v uvedenej kategórii. Druhou 

zástupkyňou bola v tejto kategó-

rii Barbora Ščavnická. Aj keď 

Barborka nevybojovala ţiadnu 

medailu, pripočítala si ďalšie 

cenné body. Zlatú medailu 

v kategórii juniorov do 14 rokov 

získal Emanuel Tobiaš, ktorý je 

zatiaľ v top tridsiatke najlepších 

juniorov na svete. Poslednou 

kategóriou, kde sme si siahli na 

vzácne kovy, bola kategória tí-

m o v ,  k d e  s m e  z í s k a l i 

v napínavom súboji na ţivot a na 

smrť druhé miesto.  Veď čo uţ, 

gény sú gény, najmä ak sa majú 

po kom zdediť.  

V závere sa ešte chceme poďa-

kovať najdôleţitejšej osobe, 

priamo aj nepriamo zodpovednej 

za úspechy našich ţiakov, a to 

nášmu pánovi trénerovi Vladi-

mírovi Pjechovi. Bez jeho pod-

pory, pevných nervov a dobrých 

rád by sme asi nikdy nezískali 

také prestíţne ocenenia, aké má-

me.  

Ďakujem vám v mene všetkých 

našich speed badminstonistov 

a uvidíme sa v júni 2014 na štvr-

tých majstrovstvách Európy 

v speed badmintone v Poľsku. 

Uţ teraz sa teším!  

 

Klaudia Hurtuková, septima 

Hra, ktorá vznikla kombináciou bedmintonovo presných tenisových úderov v takpovediac 

squashovom štýle, ktorá sa dá hrať kdekoľvek a kedykoľvek. Reč je o speed badmintone.  

 

Blahoželáme! 
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Vtipy 
 

"Peter, koľko toho vína vypiješ 

za deň?"  

- "Ťaţko povedať. Mne sa zdá, 

ţe päť, platím za sedem a man-

ţelka hovorí, ţe vyzerám tak na 

desať!" 

 

Janko prosí sestru, aby mu poţi-

čala svoju fotku. Sestra fotku 

vyberie a pýta sa ho: 

- Načoţe ju vlastne potrebuješ? 

- Zajtra máme geografiu a máme 

doniesť fotku nejakej prírodnej 

katastrofy! 

 

Otec sa pýta syna: 

- Tak, syn môj, koľko príkladov 

si vypočítal zle na písomke? 

- Jeden. 

- Bravo, zlepšuješ sa. 

- No k tým ostatným som sa ešte 

nedostal.  

 

Chuck Norris chytil hada za uši . 

Chuck Norris vie zdvihnúť 

zmeškaný hovor.  

Chuck Norris vie tlieskať jednou 

rukou .  

Chuck Norris dostal úpal v An-

tarktíde.  

 

Na Halloween sa pýta muţ man-

ţelky:                                                                                                        

- Zlatko, pri dverách je nejaká 

čarodejnica, čo mám spraviť?!                                                                   

- Daj jej nejaké sladkosti a pošli 

ju do teplých krajín!                                                              

A od tej doby sa so mnou svokra 

nerozpráva... 

 

Viete, ako sa na Sibíri chytajú 

zajace? 

Zoberiete kameň, nasypete naň 

korenie a skryjete sa za krík. Za-

jac príde, ovonia kameň, kýchne 

si a rozbije si hlavu.  

 

Traja kovboji súťaţia, kto je 

presnejší v streľbe. Prvý zatočí 

pištoľami a zastrelí koňa.  

- I am Jimm! 

Druhý zatočí pištoľami a zastrelí 

ťavu.  

- I am Herry! 

Tretí vyhodí pištole, zatočí s ni-

mi a odstrelí oboch kovbojov.  

- I am sorry!  

 

Príde kovboj do salónu a vidí 

mladú slečnu sedieť pri stole. 

Rozmýšľa, ako sa ku nej priho-

vorý, aţ nakoniec vytiahne piš-

toľ a všetkých v salóne postrie-

ľa. Potom si prisadne ku slečne a 

hovorí: „ Slečna a čo vy tu tak 

sama?“ 

 

-Pán doktor, všetko vidím dvoj-

mo!     

-Sadnite si,  prosím,  na pohov-

ku.  

-A na ktorú ? 

 

 

Koniec výčitkám! Čokoláda je z 

kakaa, kakaovník je strom, 

strom je zeleň... Aký z toho vy-

plýva záver ? Čokoláda je vlast-

ne šalát!!! 

 

 

Aký je rozdiel medzi manţelkou 

a teroristom? S teroristom sa dá 

vyjednávať. 

Viete, čo nové sa podarilo Chuc-

kovi Norrisovi? Údajne dokázal 

ţiť mesiac zo slovenskej mini-

málnej mzdy. Ale uţ to bolo len 

tak-tak. 

 

Miláčik, som tehotná. Čo chceš, 

aby to bolo?                                                                                             

- Vtip! 

 

Syn sa pýta otca:  

- Oco, aký je to pocit byť opitý?  

Otec vraví:  

- Vidíš tých dvoch psov? Keď 

som opitý, vidím štyroch. 

- Oci, ale tam je len jeden pes. 

 

Muţ: Čo bude dnes na večeru?  

Ţena: Nič!  

Muţ: Veď aj včera sme mali nič!  

Ţena: Ja viem, spravila som na 

dva dni... 

 

Bavia sa dvaja chlapi: Ako to, ţe 

ťa stará pustila do krčmy, člove-

če? No, dal som jej do vane pe-

nu, aby ma nezdrţiavala. A to 

bola nejaká regeneračná, rela-

xačná pena? Nie, montáţna...  

 

 

Slovak má len tri ţelania počas 

dovolenky: 

Jemný piesok, čistá voda, 

...a aby sa miešačka nepokazila.  

                                            

zdroje:   

www.vtipy.sk,  

www.vychytane.vtipy.sk                                   

Anna Lichvarčiková, I. A 

Na rozveselenie.... 

Strana 18 casopis.vzlet@gmail.com 

http://www.vtipy.sk
http://www.vychytane.vtipy.sk


 

 

casopis.vzlet@gmail.com          Strana 9 

Keď sme prišli do podniku, ako 

prvé nám rozdali bezpečnostné 

vesty v neónovo oranţovej far-

be. Potom nás zaviedli do konfe-

renčnej miestnosti, kde nám za-

čali rozprávať o histórii podniku 

a o kompresoroch ktoré vyrába-

jú, ako inak, s pomocou power-

pointovej prezentácie. Neskôr  

sme šli do výroby. Videli sme 

celý proces výroby 1 kompreso-

ra.   

Potom sme išli do mesta, kde 

sme sa rozdelili na 2 skupiny: 

tercia a kvarta. Tercia išla ako 

prvá na veţu, a kvarta do múzea. 

Na veţi aj v múzeu sme sa doz-

vedeli veľa z histórie, samotného 

mesta alebo celého Spiša. 

 

Jana Dudášová, tercia   

Najčastejšie odpovede 1. A  
 

Prvé dni boli ťaţké. Zatiaľ je 

to fajn, uvidíme, čo bude 

ďalej. 
 

Určite áno. Je tu príjemné 

prostredie. 
 

Učitelia sú rozdielni. Niekto-

rí prísni, niektorí menej. 

V kaţdom prípade sa tre-

ba učiť. Áno, učiva je 

veľa.  
 

Určite v mnoţstve učiva, prí-

stupe učiteľov a hlavne 

v rannom vstávaní.  
 

 

 

Najčastejšie odpovede 1. B 
 

Cítim sa super, lebo som 

spoznal  veľa nových 

ľudí, s ktorými si dobre 

rozumiem.   
 

Moje očakávania sa splnili, 

som dosť aţ veľmi spo-

kojný / á.  
 

Prístup učiteľov je ohľadupl-

ný, berú do úvahy to, ţe 

sa v novej škole musíme 

aklimatizovať. 
 

Áno, na základnej škole bolo 

menej učenia a viac prie-

storu na moje záľuby. 

Teraz uţ voľného času 

veľa nemám. Musím sa 

učiť z hodiny na hodinu, 

učenia stále pribúda 

a beriem to viac serióz-

nejšie.  
 

Vyhodnotenie:   
 

Ţiaci prvého ročníka  poci-

ťujú v zmene školy vý-

raznú zmenu.  

Taktieţ rozdielne vnímajú 

p r í s t u p  u č i t e ľ o v 

a mnoţstvo učiva. Musia 

sa učiť z dňa na deň, čím 

majú menej času na zá-

bavu. 
 

Anna Lichvarčiková,   

Júlia Kromková, I.A 

      Exkurzia 
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V stredu, 27. novembra 2013,  študenti tercie a kvarty, zúčastnili na výlete v Spišskej No-

vej Vsi. Celý výlet pozostával z exkurzie v podniku EMBRACO, návštevy Spišského múzea a 

výstupu na spišskonovoveskú veţu kostola.  

Ako sa cítite v novej škole?  
Splnili sa vaše očakávania? 
Aký názor máte na prístup učiteľov?   
Pociťujete záťaž v učení? 
Aký rozdiel vidíte medzi základnou školou a gymnáziom? 
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